



Europäische Schule RheinMain
The European School

Kulturausschuss/Culture Committee, 12.10.2022

Minutes

Participants:

ESRM: Daniella Schmitt, Marcus Adams,
Parent Assoc.: Janina Wiebols, Silke Eckstein,
Primary School: Adam Wilson, Erneke Robinson, Fiona Hartmann
Secondary School: Julia Heine-Saabel, Kathryn Williams, Kornelia Harskuti, Jennifer
Weißgerber, Eva Boutla, Radia Halima, Juan Serrano
Student Rep.: Emil Bambach

M. Adams opens the meeting; no further comments on last meeting.

1. Update on Secondary Activities:

- European Day of Languages: Assembly with S1 and S2 with focus on speaking more than just one language
- European Bake-Off: students make cakes representing different countries
- Harvest Fest: ESRM and parents have a variety of stalls with activities to celebrate our 10 years of existence
- School Ball: Glitz and Glamour event with DJ, photo booth and snacks to celebrate our 10 year anniversary
- S6 art students visit the exhibition "Eternal Ice" at the Museum Sinclair Haus in Bad Homburg November 18th.
- Organization of Coaching for Learning club (S4-S7)
- Diversity Club run by student council
- -Intercultural TEDX Youth took place on September 30th
- University visits from 37 different international universities including Chicago, Southern California and New York;
- Visit of "Friedensdorf International" Charity on Sept 28th to inform about their work and support for children with severe war injuries
- Mental Health Awareness Day Oct, 10th
- S6 trips to Athens, Rome, Lisbon, Malta and Iceland; trips to France and Spain on hold as to increased cost.
- On-line art club led by H. Roberts; participants 40 students
- Music club include choir, orchestra, band and xylophone
- small xmas concert will be planned – just for the students!
- in May 2023 there will be a big music-event

- Winter Rap-Competition in S2 will be held
- MYP4 theatre activity, music and art club

2. Update on Primary Activities

- Day of Languages Celebration
- German Unification Day Celebration
- New developments in the curriculum including use of sketchbook
- European Day of Languages: book reading in various foreign languages
- New technology to use for radio show and podcasts; to support conversation and the use of the spoken word
- new curriculum in L1EN (more digital)
- Writing Fest – our students were very successful
- Lecture competitions planned
- Authors should be invited again

2.a. Music and Art in Primary

- Art Festival on June 22nd 2022 / “Light”
- choir has restarted with goal to build a steady core participation of 30-35 students; big focus on singing
- investment in new instruments
- Planning for graffiti painting

3. Parent inquiries (J. Wiebols)

- participation in music competitions outside of school; ESRM will participate in FAMES festival this year to be held in Luxemburg!
- availability of report for extra-curricular activities, to support university applications would be desirable.
- music and /or drama club?
- List with activities and clubs, including times. It will be sent out to parents (again). See also at Parents Evening Presentation.
- primary trips? M. Adams explains difficulty due to high cost for busses.



Europäische Schule RheinMain
The European School

ESRM-Kulturausschuss, 12.10.2022

Protokoll

Anwesend:

ESRM: Daniella Schmitt, Marcus Adams,

Elternbeirat: Janina Wiebols, Silke Eckstein,

Grundschule: Adam Wilson, Erneke Robinson, Fiona Hartmann

Gymnasium: Julia Heine-Saabel, Kathryn Williams, Kornelia Harskuti, Jennifer Weißgerber, Eva Boutla, Radia Halima, Juan Serrano

Studentenvertreter: Emil Bambach

M. Adams eröffnet die Sitzung; keine weiteren Kommentare zum letzten Treffen.

1. Secondary School Aktivitäten:

- Europäischer Tag der Sprachen: Versammlung mit S1 und S2 mit Fokus auf das Sprechen von mehr als nur einer Sprache
- European Bake-Off: Schüler backen Kuchen, die verschiedene Länder repräsentieren
- Herbstfest: ESRM und Eltern haben eine Vielzahl von Ständen mit Aktivitäten organisiert und aufgebaut, um unser 10-jähriges Bestehen zu feiern
- Schulball: Glanz- und Glamour-Event mit DJ, Fotokabine und Snacks zur Feier unseres 10-jährigen Jubiläums
- S6-Kunstschüler besuchen am 18. November die Ausstellung „Ewiges Eis“ im Museum Sinclair Haus in Bad Homburg.
- Organisation des Coaching for Learning Clubs (S4-S7)
- Diversity Club, der vom Studentenrat betrieben wird
- -Intercultural TEDX Youth fand am 30. September 2022 statt
- Universitätsbesuche von 37 verschiedenen internationalen Universitäten, darunter Chicago, Südkalifornien und New York;
- Besuch der Friedensdorf International Charity am 28.09., um über ihre Arbeit und Hilfe für schwer kriegsverletzte Kinder zu informieren
- Tag des Bewusstseins für psychische Gesundheit am 10. Oktober
- S6-Fahrten nach Athen, Rom, Lissabon, Malta und Island; Reisen nach Frankreich und Spanien werden aufgrund erhöhter Kosten ausgesetzt.
- Online-Kunstclub unter der Leitung von H. Roberts; Teilnehmer 40 Studenten
- Der Musikclub umfasst Chor, Orchester, Band und Xylophon
- MYP4 Theateraktivität, Musik- und Kunstclub
- es soll ein kleines xmas Konzert von Schülern für Schüler geben
- Winter-Rap Competition in S2

- großes Musik-Event im Mai 2023, im Rahmen des Jubiläums

2. Primary School Aktivitäten

- Feier zum Tag der Sprachen
- Feier zum Tag der Deutschen Einheit
- Neue Entwicklungen im Lehrplan, einschließlich der Verwendung von Skizzenbüchern
- Europäischer Tag der Sprachen: Buchlesung in verschiedenen Fremdsprachen
- Neue Technologie für Radiosendungen und Podcasts; zur Unterstützung der Konversation und des Gebrauchs des gesprochenen Wortes
- Neuer Curriculum in L1EN (mehr digital)
- Writing Fest – unsere Schüler waren sehr erfolgreich!
- Vortrage-Wettbewerb in den jeweiligen Jahrgängen geplant
- Autoren sollen auch wieder eingeladen werden.
- Literatur in L1DE über Lehrmittelfreiheit finanziert

2.a. Musik und Kunst in der Grundschule

- Kunstfestival hat am 22. Juni 2022 stattgefunden / Thema „LIGHT“
- Chor wurde neu gestartet mit dem Ziel, eine stetige Kernbeteiligung von 30-35 Schülern aufzubauen; großer Fokus wird auf das Singen gelegt
- Investitionen in neue Instrumente
- Planung für Graffiti-Malerei im Außenbereich

3. Elternanfragen (J. Wiebols/Elternvereinigung)

- Teilnahme an außerschulischen Musikwettbewerben; ESRM wird dieses Schuljahr am FAMES-Festival in Luxemburg teilnehmen (FAMES März 2023)
- Es wäre wünschenswert, wenn die Schüler Reports für außerschulische Aktivitäten bekommen könnten z.B. zur Unterstützung von Studienbewerbungen.
- Musik- und/oder Schauspielklub, wie früher auch die Musical AG wäre wieder schön.
- Veröffentlichung einer Liste mit Aktivitäten und Clubs, inkl. Zeiten – Es wird (erneut) an die Eltern verschickt, siehe auch Präsentation des Secondary-Elternabends.
- -Ausflüge/Trips für Primarschüler
- M. Adams erklärt die Schwierigkeiten aufgrund der hohen Buskosten.